
2 KEDD, 1973. MÁRCIUS 20. 

Tanácstagokat jelölnek a választók Felavatták 

Régóta - köz-
megelégedésre 

ország, a varos es a varos-
rész kétéves fejlődéséről szó-
ló beszámolója után Hö-
römpő József, a gyűlés elő-
adója a népfront nevében a 
DÉMÁSZ 30 éves villanysze-
relőjét, Simon Kálmánt ja-
vasolta, jelöljék őt a körzet 
tanácstagjául. A javaslathoz 
gyorsan felsorakoztak az ér-
vek is. 

Nem volt nehéz dolga a 
szavazatok összeszámlálása-
kor Arvai Lászlónak, a nép-
front III . kerületi elnökének, 
hiszen a harmadízben aján-
lott Gera Istvánnét, a tex-
tilművek dolgozóját mind-
annyian jól ismerik a 105-ös 
körzetben . . . Erre az aktus-
ra a gyűlés végén került sor, 
s ezt megelőzően a körzet la-
kói éltek az alkalommal, 
hogy találkozhattak a II I . 
kerületi hivatal képviselői-
vel, elmondhatták vélemé-
nyüket. Mert a tegnap, a 
textilművek ebédlőjében 
megtartott jelölő gyűlésen 
elsősorban ennek a munkás-
lakta körzetnek választópol-
gárai lakóhelyük ügyes-ba-
jos dolgaival foglalkoztak. 
Olyan, mindenkit érintő dol-
gokkal, mint például az ut-
cák szennyvízelvezetése, az 
utak állapota. Molnár Sán-
dorné (Lendvai u. 35.) elis-
meréssel szólt a kerületi hi-
vatal munkájáról, a nagy be-
ruházásokról. ugyanakkor 
azt is elmondta, évről évre 
ugyanolyan rosszak a jár-
dák, télen, esőben alig lehet 
rajtuk közlekedni. Aztán 
Fügedi József, a Tolbuhin 
sugárút továbbépítését sür-
gette, mert a jelenlegi álla-
potok nagyon sok bosszúsá-
got okoznak a munkábajáró 
embereknek. Például kerék-
párral szinte megközelíthe-
tetlen már több munkahely, 
az öntöde, a textilművek, az 
autójavító stb. A kérdésekre 
dr. Juhász Imréné, Szeged 
DL kerületi hivatalának ve-
zetőhely ettese válaszolt. Eöi-

Gera Istvánné 

hívta a figyelmet arra, hogy 
a tanácsi és a lakosság közös 
akaratával, együttműködésé-
vel sokat javíthatnak az utak 
állapotán, s erre a jövőben 
meg is találják a megfelelő 
alkalmat. 

A jelölő gyűlés végezetül, 
egyhangúlag, ellenszavazat 
nélkül Gera Istvánnét, a 
textilművek dolgozóját java-
solta a 105-ös körzet jelölt-
jének, aki régóta közmegelé-
gedésre képviseli a munká-
sok érdekeit. 

A környék gondjait is so-
rolták a fölszólalók. Egyre-
másra követték egymást a 
buszközlekedés, a kereske-
delmi ellátás problémái. El-
mondották, hogy a Fürj ut-
cai, újonnan épült lakótömb-
bel még sokasodnak majd a 
gondok, hiszen még zsúfol-
tabbak lesznek az autóbu-
szok. még kevesebb lesz az 
amúgy is kevés üzlet és a 
gyermekeknek még kevesebb 
helyük lesz az óvodában, 
bölcsődében. Gyógyszertár is 
kellene a környékre, csator-
názás és — ami talán a leg-
könnyebben megoldható — 
egy rendesen megépített 
buszmegálló a Bérkert ut-
ca és a Marostői utca sar-
kára. 

Mint valamennyi választó-
kerületben, a 37-esben is 
akadt tehát bőven felsorolni 
való gond. A kéréseket már 
az ú j jelöltnek címezték a 
felszólalók, akik valameny-
nyien elmondották, hogy 
megbíznak benne, éppen 
azért, mert fiatal és energi-
kus embernek ismerik. So-

Mai és holnapi 
jelölő gyűlések 

Kétszáz igen 

Az elmúlt héten Szeged 
választókerületeinek többsé-
gében már lezajlottak a je-
lölő gyűlések. Nem egészen 
harminc körzetben ezen a 
héten tartják meg a hátra-
levő gyűléseket. 

Ha valaki tájékozatlanul, 
senkit sem ismerve érkezik a 
12-es választási körzet jelölő 
gyűlésére, meglepődött vol-
na: talán senki nem ismeri a 
Hazafias Népfront jelöltjét? 
Pedig senki nem volt a Sem-
melweis kollégiumban a kö-
zei 200 résztvevő közül, aki 
ne ismerné dr. Sas Mihály 
szülész-nőgyógyász profesz-
szort. Igen ám, csakhogy egy 
egyetemi hallgatónak pro-
fesszorát dicsérni igen ne-
héz . . . Megtették ezt a fia-
talok helyett mások, például 
dr. Szontágh Ferenc profesz-
szor, az orvostudományi 
egyetem rektora, aki az 
együtt töltött több mint egy 
évtizedes munka alapján 
mondta: olyan embert, olyan 
munkatársat ismert meg Sas 
professzorban, aki méltón 
fogja képviselni megválasz-
tása esetén a körzetet a vá-
rosi tanácsban. 

A fiatalok is szóltak, s af-
féle közéleti fórum kereke-
dett a jelölő gyűlésből. Ter-
mészetesen az egyetem, a 
hallgatók problémáiról volt 
szó. Elmondták, hogy felújí-
tás előtt áll az Apáthy kol-
légium, s az ott lakóknak 
nem kis gondja, hogy elké-
szül-e a jövő tanév elejéig a 
több mint 200 diák otthona. 
Javasolták az egyetemi klub 
átalakítását is, vagy például 
a Jancsó kollégium előtti 
térség parkosítását — ehhez 
társadalmi munkát is aján-
lottak, csakúgy, mint a 
sportpálya építéséhez. Igazi 
fiatalos lendülettel nem-
csak sorolták az igénye-
ket és „feladatokat ad-

KedOen, délután fél 6 éra-
kor tartják a 10-es választó-
kerület jelölő gyűlését a 
Ságvári Endre gyakorló isko-
lában (Árpád tér), a 27-esét 
a Madách utcai általános is-
kolában, a 38-asét a Rózsa 
Ferenc általános iskolában, 
az 56-osét a Kőolaj- és Gáz-
ipari Tröszt kultúrtermében 
(Dorozsmai út 77.), a 80-asét 
a Becsei utcai óvodában és a 
81-esét a petőfitelepi III . is-
kolában. Ugyancsak délután 
f a 6-kor kerül sor a 107-es 
körzet gyűlésére a Gagarm 

általános iskolában, a >09-
esére a Széli utcai óvodá-
ban, a 117-esére pedig a Há-
mán Kató általános iskolá-
ban. 

Holnap 
Szerdán, március 21-én 

délután fél 6-kor rendezik 
meg a 14-es választókerület 
jelölő gyűlését a tanárképző 
főiskolán, a 29-esét a Dugo-
nics általános iskolában, a 
39-esét a Rózsa Ferenc gim-
náziumban, és a 43-asét a 
Mező Imre. általános iskolá-
ban. Ugyancsak fél 6-kor 
tartják a 79-es körzet gyűlé-
sét a Tisza-parti gimnázium-
ban. a 82-esét a petőfitelepi 
I I I . sz. általános iskolában, 
a 83-asét a Gera Sándor ál-
talános iskolában (Lidicei 
tér), a 98-asét az élelmiszer-
ipari főiskolán, és a 115-ösét 
a Földműves utcai óvodában. 

/ó lehetőség 
Dr. Sas Mihály 

tak'' a leendő tanács-
tagnak, hanem azonnal ja-
vaslatokat fogalmaztak meg, 
és segítségüket ígérték. Érde-
kesen kapcsolódott mindez 
ahhoz, amit a jelölő gyűlés 
előadója, dr. Kulka Frigyes 
egyetemi tanár mondott ar-
ról, hogy a szocialista társa-
dalom orvosát minden más 
társadalom orvosától az kü-
lönbözteti meg, hogy közös-
ségi ember — s ez a jelölő 
gyűlés azt példázza, ilyen 
szellemben nevelik a SZO-
TE-n a hallgatókat. 

Pigniczky György elnök 

kérdésére j» jelölő gyűlés 

egyhangúlag jelölte dc. Sas 

Mihály professzort 

Kétségtelen, hogy a jelö-
lő gyűlések időszaka a vá-
lasztási előkészületek leg-
fontosabb eseménye. Hiszen 
az egyes választókörzetek 
lakóinak e gyűléseken nyí-
lik lehetőségük arra, hogy 
megvitassák a Hazafias 
Népfront javaslatát, elfo-
gadják jelöltjét, vagy eset-
leg más jelöltet is állítsa-
nak. A választás napján 
már csak arról döntenek a 
választók, hogy elfogad-
ják-e a jelöltet. Nagyon 
sok múlik tehát a jelölő 
gyűléseken hozott megfon-
tolt döntéseken. 

A szegedi választókerüle-

tek zömében már lezajlot-

tak a jelölések. A gyűlések 

tapasztalatait már mérle-

gelhetjük. Legtöbb feeSjmn 

igen nagy volt az érdeklő-
dés, eleven vita alakult ki. 
Nem csupán a jelölt sze-
mélyéről, hanem az adott 
terület jövőjéről, gondjai-
ról és lehetőségeiről is. A 
vita valamennyi gyűlésen 
kibontakozott, s sok felszó-
laló emelt szót utcája ér-
dekében. 

Mindenképpen érdemes 
elmenni a jelölő gyűlések-
re. Azért is, hogy megvi-
tassuk a jelölés kérdését és 
a körzet fejlesztésének ki-
látásait. A most megválasz-
tandó tanácson — mint tu-
dott — nagyon sok múlik. 
Feladata nem csupán a kö-
vetkező négyéves ciklus 
munkája lesz, hanem a jö-
vő, i» város következő öt-
éves tervének kidolgozása 

a röszkei 
határátkelőt 

Korszerűség, kulturáltság 

Simon Kálmán 

fcat várnak ú j jelöltjüktől a 
körzet lakói. Nem azt. hogy 
minden gondjukat oldja meg 
máról holnapra. Nem, in-
kább azt, hogy legyen ré-
szese mindennapjaiknak, él-
jen közöttük, s ahogyan a 
város lehetőségei engedik, 
úgy igyekezzen a körzet 
gondjait megoldani. Ponto-
sabban ne csak ő igyekez-
zen, hanem az ottlakók is. 
Sokan felajánlották ugyanis, 
hogy társadalmi munkával is 
segítenek, ha kell környeze-
tük szépítésében és fejleszté-
sében. 

A röszkei határállomás 
tegnapra ünnepélyes külsőt 
öltött, nemzetiszínű és vörös 
zászlók fogadták a vendége-
ket. akik a határállomás új 
épületének átadására ér-
keztek. Mint ahogy olvasó-
inkat tájékoztattuk lapunk 
vasárnapi számában, a Vám-
és Pénzügyőrség Országos 
Parancsnoksága a növekvő 
idegenforgalom lebonyolítása 
érdekében korszerűsítette a 
röszkei közúti határátkelő-
helyet. Annak a kormány-
programnak részeként, amely 
kimondja, hogy a turistafor-
galom gyors és kulturált le-
bonyolításáért modernizálni 
kell a határállomásokat. 

Röszkén 22 millió forintos 
költséggel impozáns épületet 
emeltetett a Vám- és Pénz-
ügyőrség Országos Parancs-
noksága. A tegnap délelőtti 
avató-ünnepségen megjelent 
dr. Komócsin Mihály, a 
Csongrád megyei tanács el-
nöke. Szabó Sándor. az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának titkára. Sípos 
Géza. az MSZMP Szeged vá-
rosi bizottságának első titká-
ra, dr. Biczó György, Sze-
ged megyei városi tanács 
elnöke. Jányi László, az 
MSZMP szegedi járási bi-
zottságának titkára, dr. Áb-
rahám Antal, a megyei ta-
nács járási hivatalának ve-
zetője, továbbá dr. Érsek 
Bertalan ezredes, a Határ-
őrség Országos Parancsnok-
ságának képviselője. Dudás 
István, a határőrség kerüle-

ti parancsnoka, dr. Kövéret 
Lajos, a Szeged városi-járá-
si Rendőrkapitányság veze-
tője. Ott voltak a jugoszláv 
vám- és pénzügyőri szervek 
meghívott képviselői, továb-
bá a határállomás új, kor-
szerű épületének terveit ké-
szítő Csongrád megyei CSO-
MITERV és a kivitelezést 
végző DÉLÉP képviselői is. 

A határállomáson — az 
E5-ös úton — kihúzott nem-
zetiszínű szalagot pontban 11 
órakor dr. Terpitkó András 
vezérőrnagy, a Vám- és 
Pénzügyőrség országos pa-
rancsnoka vágta át és adta 
át az új létesítményt a for-
galomnak. Ezt követően a 
megjelent vendégek kísére-
tében az új épületben ava-
tóbeszédet mondott dr. Ter-
pitkó András. A többi között 
hangsúlyozta: a röszkei új-
jáépült határátkelőhely az 
idegenforgalom gyors és kul-
turált bonyolítását szolgálja, 
számítva a turizmus gyors 
növekedésére — az elkövet-
kezendő esztendőkben. A tu-
rizmus — mint mondotta — 
segíti a népek barátságát. 

A minden tekintetben kor-
szerű röszkei közúti határ-
átkelőhelyet a Vám- és 
Pénzügyőrség országos pa-
rancsnokától dr. Remák Gé-
za alezredes, a Vámőrség 
megyei parancsnoka és Be-
linyák Ferenc százados, a 
Vám- és Pénzügyőrség rösz-
kei parancsnoka vette át. Az 
új épületben megkezdődött a 
munka. 

Dr. Terpitkó András, a Vámőrség országos parancsnoka 
elvágja a szalagot 

Ars s. Sándor felvátete 

3* iNtokraanvokat az aj rfüleiben 

Szeged választókerületeinek már mintegy kétharma-

éaban megtartották a jelölő gyűléseket. Hasonló a hely-

zet országszerte is, a több mint 67 ezer tanácstagi választó-

körzetnek több mint a felében már jelöltet állítottak a vá-

lasztásra. Eddig csaknem másfél millióan vettek részt a 

gyűléseken, s összesen 150 ezren szólaltak föl, mondották 

el véleményüket és javaslataikat. Mindenütt megfontoltan 

mérlegelték a népfront által javasolt jelölt alkalmassá-

gát, s többnyire egyetértettek a javaslattal. Közel 700 vá-

lasztókerületben azonban két, néhány esetben pedig három 

jelöltet is állítottak a gyűléseken. 

Közös 
igyekezettel 

A Rózsa Ferenc általános 
iskolában, Üjszegeden a 37-
es választókerület polgárai 
gyűltek össze, hogy jelöltet 
állítsanak a választásra. Az 


